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Sak 15/21 Godkjenning av innkalling og saksliste 

 
 Innkalling og saksliste godkjent 
Sak 16/21 Godkjenning av referat fra forrige møte  

Se vedlegg 
 Referat godkjent 
Sak 17/21 Presentasjon av Utvidet forskningsledelse og medlemmene 

- Mandat og arbeidsform 
 Det har vært utskiftinger i ledelsen på alle institutt: 

• K1: Ketil Ødegaard har forskningstermin, Anders Molven vil 
fungere fra medio oktober 

• K2: Silke Appel konstituert som instituttleder fram til 20. oktober, 
Emmet McCormack fungerer som forskningsleder 

• IGS: Bjarne Robberstad har forskningstermin, Bettina Husebø 
fungerer som forskningsleder 

• IBM: Frits Thorsen har gått inn som nestleder på IBM. Ruth Brenk 
har tatt over som forskningsleder.  

• IKO: Asgeir Bårdsen har tatt over som instituttleder. Cecilie 
Gjerde er ny forskningsleder 

I tillegg er det ny periode for student-, ph.d.-, og 
postdoktorrepresentanter. Nye representanter:  

• Jenny Lyngstad (student) 
• Christina Clausen (ph.d.) 
• Line Iden Berge (postdoktor) 

 
Prodekan Marit Bakke orienterte om hva Utvidet forskningsledelse er og 
hvordan man arbeider. Dette er ikke et utvalg med vedtakskompetanse, 
men et rådgivende organ der fakultetet kan få viktige innspill fra instituttet 
i forskningssaker. Dette kan være overordnede saker knyttet til høringer 
eller strategi for fakultet, universitet eller nasjonalt eller mer konkrete 
saker knyttet til drift og organisering av fakultetets forskningsvirksomhet. 
Det er i tillegg et forum der medlemmene kan melde inn saker, og der 
instituttene kan melde inn saker de ønsker å drøfte. Også utvalgets 
øvrige medlemmer kan melde inn saker, enten til leder eller sekretær.  
 



Sak 18/21 Aktuelt fra instituttene (runde) 
 

 IGS:  
- Har nettopp gjennomført Alrekdagene, som ble åpnet av rektor M. 

Hagen. Det var svært positivt og fik kvist fram ulike aktører i Alrek. 
Tverrfagligheten kom godt frem.  

- 2 SFF-søknader har gått videre, og jobber mot frist i oktober. 
- Det jobbes med å starte opp forskerskolene igjen etter at de har 

hatt begrensninger under korona 
- Innovasjonsseminar 25. november. Et av målene er å få frem 

innovasjonsaktivitet som hittil har vært skjult og bevisstgjøre 
ansatte på hva innovasjon er og kan være  

- Har identifisert potensielle fremtidige ERC-kandidater og vil jobbe 
langsiktig i samarbeid med forskningsrådgiver om fremtidig 
søknad 

 
IBM: 

- Jobber med SFF-søknader 
- Venter på svar på en del søknader, blant annet fellesløftet  
- Infrastruktursøknadene er også forsinket. Ønsker at det meldes 

tilbake at det er spesielt uheldig at denne prosessen er forsinket 
når det var krav til søknaden at man skulle begynne å bruke 
midler allerede inneværende år. 

- Forbereder et generasjonsskifte på instituttet, da mange kommer 
til å gå av i årene som kommer. Ønsker å drøfte muligheten for 
startpakker for å kunne gjøre gode rekrutteringer. Opplever at det 
er en utfordring at instituttet ikke har egne midler til dette 

 
IKO:  

- Søknader på gang, venter på svar på to fra TMS 
- Rapporteringer på eksterne midler 

 
K1:  

- Søknader til Helse Vest sendt 15. september, frist til 
Kreftforeningen omtrent samtidig, mange søkte også dit. 

- Venter på svar fra TMS, 3 søknader inne, pluss 1 søker videre i 
Young Talents 

- Ingen SFF-vertskap, men Anders Molven deltar på K2 sin søknad 
- Ny forskerskole NeuroSysMed, skal kjøre sine tre første kurs i 

høst, ett i samarbeid med CCBIO 
- Søkt nasjonale forskerskoler  

Sak 19/21 NFR sine porteføljeplaner: Drøfting av MED sine innspill og 
planlegging av prosess 
Vedlegg: Porteføljeplaner, livsvitenskapinnspill (til orientering) 

 Marit Bakke orienterte.  
 
I forbindelse med at NFR omorganiserte seg for noen år siden, har de nå 
porteføljestyrer som har ansvar for hver sine områder. Alle 
porteføljestyrene har en porteføljeplan, der mål for de ulike styrene er 
formulert, og der en del prioriteringer legges. Når det nå er mulighet for  å 



komme med innspill til disse porteføljeplanene, er det en mulighet til å 
påvirke NFR.  
 
Det er 3 faglig orienterte planer. Innspillsfrist til disse var 10. september 
og prosessen løp over sommeren. Noen institutter har vært med på å 
spille inn til planen for livsvitenskap. UiB sine innspill er i stor grad 
påvirket av MED sine innspill og er lagt ved til orientering.  
 
Det er i tillegg 12 tematiske planer. Det har vært en runde med tidlige 
innspill, men nå begynner hovedarbeidet. Det er ventet et utkast i 
desember 2021 og frist i februar 2022.  
 
Utvidet forskningsledelse fikk presentert de ulike planene og meldte inn 
hvilke de ønsker å spille inn på. MED ønsker å koordinere innspillene på 
Helse, selv om også Pyskologi og SV-fakultetet vil spille inn her.  
 

Sak 20/21 Orienteringssaker 
• UiBs endelige innspill til langtidsplanen 

Vedlagt referatet 
• Forberedelser til NOKUT-tilsyn: 

https://www.uib.no/sites/w3.uib.no/files/attachments/9500_nokut-
tilsyn_-_fu_september_2021.pdf  
Det er sannsynlig at NOKUT kommer på nytt tilsyn til UiB i løpet 
av 2022. Tilsynet vil omfatte hele UiB sitt kvalitetsarbeid, på alle 
tre nivåene bachelor, master og ph.d. NOKUT vil se på det 
institusjonelle nivået, men velger vanligvis også ut rundt 5 
studieprogram de ser nærmere på, hvorav vanligvis minst ett 
ph.d.-program. MED har det største ph.d.-programmet og det er 
ikke usannsynlig at dette kan bli valgt. Det er satt i gang et arbeid 
med å forberede tilsyn. På ph.d.-nivå iverksetter man nå blant 
annet noen av tiltakene som ble vedtatt i kvalitetssikringssystemet 
for ph.d.-graden i 2018/2019. Mye av arbeidet vil ligge på 
fakultetsnivå, men det kan også komme oppgaver til 
instituttnivået.   

• Ekstern evaluering av forskerutdanning vinteren 21/22 
Ett av de nye tiltakene som kom i kvalitetssikringssystemet er 
ekstern programevaluering hvert 6. år. Oppstart blir 1. desember, 
det blir besøk på campus 9. februar og evalueringen vil bli levert 
før påske. Dette passer godt med tanke på evt NOKUT-tilsyn. 

• Koronaforlengelser for ph.d.-kandidater 
Det er gått ut en ny runde med tilbud om å søke forlengelse pga. 
koronaforsinkelser i høst, med frist 15. september. Tilbudet er gått 
ut direkte til kandidatene via Mitt UiB. Det er kommet ca. 50 nye 
søknader i denne runden. Fakultetet vil behandle disse så snart 
som mulig. Det er ikke kommet friske midler til forlengelsene, noe 
som innebærer at disse forlengelsene har konsekvenser for 
fakultetets mulighet til å lyse ut nye ph.d.-stillinger fremover.   
 

 Eventuelt 
- Sak 1: Bettina Husebø stilte spørsmål ved om man kunne se for 

seg at gaveforsterkningsordningen kan bli gjenopprettet med en 

https://www.uib.no/sites/w3.uib.no/files/attachments/9500_nokut-tilsyn_-_fu_september_2021.pdf
https://www.uib.no/sites/w3.uib.no/files/attachments/9500_nokut-tilsyn_-_fu_september_2021.pdf


ny regjering. Det ble kommentert at det er ansett som lite 
sannsynlig.  

- Sak 2: UiB skal arrangere NorDoc-konferanse for ph.d.-
kandidater 17. og 18. juni 2022. Det blir gode foredragsholdere, 
og det blir anledning til å delta på kurs via Bergen Summer 
Research school i forkant av konferansen. Tema er Sustainability 
in research – i bred forstand. Det er ønskelig at alle instituttene 
bidrar til å reklamere og snakke positivt om konferansen. Det ble 
kommentert at mange har en smal forståelse av Sustainability, og 
tenker at det ikke angår dem, det er derfor viktig at omtalen av 
konferansen har gode eksempler og viser hvorfor dette er 
relevant for våre forskere. 
 
 

 
 


